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ÚVOD 
 
V době, kdy jsme díky médiím svědky mnoha událostí takřka v přímém přenosu, 

je dost obtížné vybrat do zápisu to nejdůležitější. S odstupem času se může totiž 

stát, že se na celou událost bude pohlížet jinak, nebude již tak důležitá, či dokonce 

bude úplně zapomenuta. Ale proto tady zápis v kronice je, aby zachytil, pokud 

možno objektivně, to podstatné z právě probíhajícího dění. 

 

Události roku v České republice 
 

29.ledna jmenoval prezident Zeman ministry koaličního kabinetu Bohuslava 

Sobotky. Je tvořen ministry ČSSD, hnutí ANO a KDU-ČSL, má 17 členů. 

 

13.února vyrobil závod Madeta Planá poslední pomazánkové máslo, které 

spotřebitelé znají od roku 1977. Na pultech se bude nyní prodávat v podobném 

obalu, ale s názvem Pomazánkové tradiční. Tuto změnu nařídil České republice 

v roce 2012 Soudní dvůr Evropské unie. ČR nepožádala totiž s dostatečným 

předstihem o výjimku, aby mohl být název ponechán. 

 

3. března shořela na Pustevnách v noci chata Libušín navržená architektem 

Dušanem Jurkovičem. Hasiči dostali požár pod kontrolu až po několika hodinách. 

Z hlediska kulturního a památkového je to škoda nevyčíslitelná, finanční odhad 

hovoří o desítkách milionů. Byla vyhlášena sbírka na znovupostavení. Finanční 

obnos mohou lidé posílat nejen na bankovní účet, ale mohli přispívat i do 

pokladničky, která byla přímo na místě. Bohužel se ukázalo, že někteří lidé jsou 

opravdu „velmi vynalézaví“. Poté, co byla pokladnička dvakrát vykradena, se 

rozhodlo o jejím přenesení do skanzenu v Rožnově. 

 

21. května si dva aktéři metanolové aféry vyslechli ve Zlíně verdikt doživotního 

vězení. 

 

23. a 24. května proběhly volby do Evropského parlamentu. Účast voličů 18,2 % 

byla velkým zklamáním. V České republice zvítězilo hnutí ANO před TOP 09, 

v Evropském parlamentu zasednou zástupci celkem 7 uskupení. 

 

V červnu byly zveřejněny výsledky státní maturity, kterou letos nezvládlo 18,7 % 

maturantů. Největší problémy měli studenti s češtinou a němčinou, zhoršení však 

nastalo ve všech předmětech. Výsledky ukázaly, že se prohloubil rozdíl mezi 

jednotlivými typy škol. Na gymnáziích nezvládlo zkoušku 3,3 %, na nástavbách 

44,8 % studentů. 

 

15. září rozhodla vláda ČR o zvýšení minimální mzdy o 700 Kč na 9 200 Kč. Vláda 

tak rozhodla i přes protesty zaměstnavatelů. 

 

30. září si na německé ambasádě v Praze pamětníci připomněli 25. výročí 

vycestování tisíců uprchlíků z tehdejší NDR přes pražskou ambasádu na Západ. 

Do Prahy přijel i někdejší západoněmecký ministr zahraničí, který v roce 1989  

uprchlíkům sdělil, že cesta za svobodou je volná. 
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28. října ocenil prezident republiky při příležitosti oslav vzniku Československa 33 

osobností státním vyznamenáním. Nejvyšší ocenění Řád bílého lva propůjčil 

zachránci židovských dětí Siru Nicholasi Wintonovi, in memoriam někdejšímu 

britskému ministerskému předsedovi Winstonu Churchilovi. 

Medaile Za hrdinství byla udělena in memoriam vojákům, kteří se v červenci stali 

oběťmi útoku v afghánské provincii Parván. 

 

Prezident republiky Miloš Zeman v pravidelném rozhovoru pro Český rozhlas 

použil 1. listopadu řadu vulgárních výrazů, které směřoval k domácím i 

zahraničním politikům. Moderátor i posluchači byli projevem zaskočeni a nemile 

překvapeni. Celé vystoupení pak vyvolalo dost negativní reakce veřejnosti. 

 

 

 

Události roku ve světě 
 
22. ledna došlo na příkaz prezidenta Janukovyče v Kyjevě k zásahu proti 

demonstrantům, zemřelo asi 80–100 osob. V únoru byl Janukovyč sesazen a 

prozatímním prezidentem byl zvolen Turčynov. 

Na Krymu a v ruských médiích se zvedla mohutná kampaň proti nové ukrajinské 

vládě. Proruští povstalci obsadili úřady a dosadili své úředníky. Začala krymská 

krize. Na poloostrově se objevily neoznačené jednotky vydávající se za krymskou 

domobranu. Bylo připraveno referendum o připojení k Rusku. Jeho výsledky vedly 

k vyhlášení nezávislosti a připojení k Rusku. Rusko obratem připojilo Krym ke 

svému území navzdory silným mezinárodním protestům, které ruský postup 

označily za otevřenou agresi vůči suverénnímu státu. Kvůli postoji Ruska na 

Ukrajině zavedly USA, Evropská unie, Kanada, Austrálie a Norsko vůči Rusku 

sankce. 

V květnu proběhly na Ukrajině prezidentské volby. Hned v 1. kole vyhrál 

Porošenko. 

 

V červnu se uskutečnily oslavy 70. výročí vylodění spojenců v Normandii. Během 

společného oběda skupiny státníků spolu mluvili prezident USA Obama a prezident 

Ruska Putin. Bylo to jejich první setkání od vypuknutí ukrajinské krize. 

 

15. června se úřadu ujal nový slovenský prezident Andrej Kiska. 

 

8. července zahynuli při sebevražedném útoku v Afghánistánu 4 čeští vojáci, pátý 

byl těžce zraněn, po týdnu byl převezen do České republiky, ale na následky zranění 

zemřel. Rozloučení s oběťmi útoku se uskutečnilo na letišti v Praze – Kbelích. 

 

17. července se na východě Ukrajiny zřítil malajsijský civilní letoun s 298 lidmi na 

palubě. Spadl v oblasti, kde probíhaly střety mezi proruskými separatisty a 

ukrajinskou armádou. Všichni cestující zahynuli. Na místo, kam dopadly trosky, 

se dostali pozorovatelé OBSE, poněvadž podle tvrzení kyjevské vlády, Velké 

Británie a dalších zemí měli událost na svědomí separatisté. 
 
6. srpna se evropská sonda Rosetta po deseti letech cesty sluneční soustavou  

dostala na oběžnou dráhu komety Čurjumov-Gerasimenko. V blízkosti tohoto 

objektu stráví asi 2 roky. Poprvé v dějinách tak bude sonda sestrojená člověkem 
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obíhat kometu. Kometa by měla umožnit pohled na období vzniku naší sluneční 

soustavy před 4,6 miliardami let. 

 

26. srpna vyslaly USA nad území Sýrie bezpilotní průzkumná letadla. Akci, která 

byla namířena proti Islámskému státu, schválil prezident Obama. 

(Islámský stát je radikální teroristická organizace, která vznikla na dobytém území 

na částech Iráku a Sýrie. Islámský stát není mezinárodně uznávám žádným jiným 

státem.) 

 

19. září odpovídali Skotové v referendu na otázku, zda chtějí nezávislost. Většina 

se vyslovila proti a Skotsko tak zůstává součástí britského království. 

 

16. prosince zaútočili bojovníci Tálibánu na školu v pákistánském městě Péšávar. 

Podle úřadů zabili více než 130 dětí a 9 zaměstnanců. 7 útočníků bylo při armádním 

zásahu zabito. 

 

28. prosince zmizelo mezi Indonésií a Singapurem letadlo se 162 lidmi na palubě. 

Letadlo patřilo společnosti Malaysia Airlines, stejně jako to, po němž se pátrá od. 

8.3., a i letadlo sestřelené nad Ukrajinou. 
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OBECNÍ ÚŘAD 
 

Starosta                                 Ing. Jaroslav Dvořák 

Místostarosta                    Miloslav Antl 

Místostarosta                   Ing. Tomáš Dostál 

Zastupitelé                        Ing. Naděžda Krejčí 

                                               Miroslava Dadáková 

                                              Petr Niessner 

                                               Petr Rosmaník 

                                               Dušan Krupáš 

                                               Vladimír Jurtík 

 

Zaměstnanci OÚ 

účetní, pokladní              Jana Svobodová 

účetní                                      Iveta Vyroubalová 

stavební práce                            František Karger 

                                                   Jaroslav Čtvrtlík 

                                                   Vítězslav Horáček 

 

Smlouvu o pracovní činnosti mají s OÚ uzavřenou 

uklízečka                                         Zdenka Slehová 

stavební dozor                                 Ing. Libor Blaťák 

knihovnice                                       Jarmila Dostálová 

IT                                                     Ing. Petr Procházka 

uklízečka a topička DPS                 Raisa Kočí 

údržba zeleně                                   manželé Švecovi 

                                                         Věra Modráková 

                                                         Božena Hubáčková 

 

 
V roce 2014 proběhlo 8 veřejných zasedání zastupitelstva obce.  

O činnosti zastupitelstva pravidelně informoval starosta obce Jaroslav Dvořák.  

Protože v tomto roce probíhalo mnoho stavebních akcí, většina diskusních 

příspěvků občanů se týkala právě jich, ať už to byly podněty, požadavky nebo 

připomínky. Velkou většinu z nich se podařilo společně vyřešit, popřípadě dojít ke 

kompromisu, s nímž souhlasili jak občané, tak obecní úřad. 

Zápisy z jednání jsou přístupny na webových stránkách obecního úřadu, pravidelně 

jsou uveřejňovány i ve Zpravodaji obce Hněvotín. 

Na stránkách kroniky proto zmiňujeme jen část projednávaných bodů. 

 
Na počátku roku proběhla pravidelná kontrola hospodaření s finančními 

prostředky. Auditor Ing. Kepák se věnoval především dodržování povinností 

stanovených zvláštními právními předpisy, souladu hospodaření s finančními 

prostředky ve srovnání s rozpočtem, dodržení účelu poskytnuté dotace a podmínek 

jejich použití a věcné a formální správnosti dokladů o přezkoumávaných operacích. 

Závěrečná zpráva konstatovala, že v hospodaření obce nebyly shledány žádné 

nedostatky. 
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Hodnota obecního majetku činila 206 mil. Kč, po dokončení rozestavěných staveb 

se hodnota zvýší o dalších 13 mil. Kč. 

Do majetku obce patří budova kulturního domu, budovy základní a mateřské školy 

a hasičské zbrojnice.  

Obci zbývá ještě uhradit do roku 2017 2,8 mil. Kč z půjčky pro výstavbu splaškové 

kanalizace z roku 2007.  

Mezi majetek obce patří mimo jiné i kulturní památky: socha Panny Marie 

s glorietem, litinový kříž v zatáčce na Lutínské ulici, kamenný kříž za obcí ve 

směru na Lutín, kamenný kříž na Válkově, socha sv. Jana Nepomuckého nedaleko 

školy, socha sv. Floriana, sousoší piety na Velkém Klupoři, kamenný kříž u 

obalovny, torzo kamenného kříže ve směru na Skaly, torzo kamenného kříže – 

původně za Válkovem, nyní uloženo na faře a hranolová Boží muka v poli směrem 

na Ústín (nyní demolována – postaven základ a budou nově instalována)  

 

V lednu odsouhlasilo zastupitelstvo změny ve finančních odměnách zastupitelů. 

Místostarostům je na základě nařízení vlády stanovena od 1.1.2014 odměna 10 858 

Kč, předsedové výborů budou pobírat 1 300 Kč a zastupitelé 540 Kč měsíčně. 

 

V únoru byl schválen výsledek hospodaření Základní školy a Mateřské školy 

Hněvotín za rok 2013 a příspěvek obce ve výši 20 000 Kč na nezbytnou péči o žáka 

ZŠ. 

Zastupitelé se znovu vrátili k obecně závazné vyhlášce o pravidlech pro pohyb psů 

na veřejném prostranství. Byl vymezen prostor za Malým a Velkým Válkovem. 

V obci bylo v roce 2014 evidováno 260 psů. 

Z rozpočtu obce byla poskytnuta rovněž finanční částka 5 000 Kč tanečnímu klubu 

Baba a Spolku Čechů z Volyně. 

 

Na základě předchozích návrhů a jednání bylo dohodnuto zakoupení truhlíků pro 

květinovou výzdobu obce. Pro přihlášené zájemce připravili květinovou výzdobu 

ve sklenících Výstaviště Flora Olomouc. Snaha o zlepšení vzhledu obce má tedy 

za sebou další úspěšný krok, hlavní ulice v obci rozkvetly nejen na záhonech kolem 

silnice, ale i na oknech rodinných domů i veřejných budov. 

 
Na dubnovém zasedání předložil starosta obce návrh, aby se obec vzhledem 

k rozsáhlé revitalizaci centra obce v roce 2014 do soutěže Vesnice roku nezapojila  

V diskusi se hovořilo o problematice školy – nízké počty žáků, co vede rodiče 

k tomu, aby dávali děti do jiné školy. Zazněly názory, že je třeba nabízet dětem 

volnočasové vyžití, rozšířit nabídku kroužků. Tento názor ale vyvolal debatu, že je 

třeba klást především důraz na úroveň vzdělávání. I proto se zastupitelé rozhodli 

svolat schůzku s rodiči a hledat optimální řešení. 

Zazněla také stížnost na mládež, která se schází na hřišti u mateřské školy. Starosta 

obce uvedl, že situace byla již projednávána s Policií ČR. Jedná se však o 

veřejné prostranství a nějaké radikální řešení není možné. Spíše se bude zvažovat 

možnost oplocení u potoka. 
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Na červnovém zasedání byla kromě jiného podána informace o převedení hřbitova 

do majetku obce. Podmínkou, kterou si stanovilo Arcibiskupství Olomoucké je, aby 

byly kněžské hroby osvobozeny od poplatků. V případě zániku hřbitova by byl 

pozemek převeden do vlastnictví Farnosti Hněvotín. Smlouvu připravuje právní 

odbor arcibiskupství. 

 

ZŠ připravila pro děti prázdninový tábor. Zájem byl ale poměrně malý, do čtyř 

turnusů se přihlásilo pouze 29 dětí.  

V diskusi se opět hovořilo o nabídce zájmových kroužků v ZŠ a MŠ. 

 

V srpnu se občané dozvěděli o schválení znaku a vlajky obce, k němuž došlo 

v Poslanecké sněmovně ČR dne 25. 6. 2014. Na tomto zasedání byl proto 

představen návrh programu, který bude součástí slavnostního předání.  

 

A protože se blížil konec volebního období, předložili zastupitelé v Účtu 

zastupitelů, předneseném Ing. Tomášem Dostálem, přehled své účasti na 

jednotlivých zasedáních, informaci o investičních akcích, stejně jako o dalších 

akcích, které se jim podařilo v končícím volebním období uskutečnit, popř. se 

začalo s jejich realizací: 

 

* oprava učeben ZŠ                                                              1 mil. Kč 

* technická infrastruktura lokality Za hřištěm                      7 mil. Kč 

* rekonstrukce kulturního domu                                           2 mil. Kč 

* inženýrské sítě na prodloužené Topolanské ulici              3 mil. Kč 

* revitalizace Malého Válkova                                             2,2 mil. Kč 

* revitalizace lokality U Zahrádek                                        1,4 mil. Kč 

*revitalizace Velkého Válkova                                             2,7 mil. Kč 

* vybudování sociálního zařízení v hasičské zbrojnici         0,8 mil. Kč 

* zateplení budovy ZŠ                                                           7,5 mil. Kč 

* revitalizace ulice Před Hřištěm                                           1,8 mil. Kč 

* silniční průtah obcí                                                             41 mil. Kč. (s Ol.kraj.) 

 

16. září se konalo poslední zasedání zastupitelstva před volbami. 

 

Ve dnech 10. – 11. října se konaly volby do zastupitelstva obce. O přízeň voličů se 

ucházely 3 volební strany – č.1 Opět za jeden provaz, č.2 Za obec Hněvotín a č.3 

Za další rozvoj obce. Volební lístky byly rozdány celkem 730 osobám. 

Volební účast činila 55,77% 

 

Do zastupitelstva obce Hněvotín byli zvoleni tito kandidáti: 

Opět za jeden provaz     21,55%              

 

Petr Niessner                                 208 hlasů 

Jozef Novák                                  184 

 

Za obec Hněvotín       16,25%                  

Vilém Koníček         153  
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Za další rozvoj obce    62,19%                  

Jaroslav Dvořák       533 

Naděžda Krejčí           491 

Miloslav Antl            429 

Libor Blaťák             427 

Pavla Hluší              430 

Roman Piňos            399                                                                                                                                                               

  

Na ustavujícím zasedání dne 30. října složili zvolení zastupitelé předepsaný slib. 

Starostou byl zvolen Ing. Jaroslav Dvořák, 1. místostarostou Miloslav Antl, 2. 

místostarostou Ing. Libor Blaťák. 

 

Zvoleni byli i předsedové jednotlivých výborů. 

 

Kontrolní výbor          Ing. Jozef Novák 

Výbor pro občanské záležitosti                   MUDr. Pavla Hluší 

Výbor pro školství a mládež         Ing. Vilém Koníček 

Výbor pro zaměstnanost a služby               Roman Piňos 

Výbor pro životní prostředí                         Ing. Naděžda Krejčí 

 

 

Stanovena byla výše finanční odměny – místostarosta        10 955 Kč 

                                                                 předseda výboru   1 300 Kč   

Na tomto zasedání byli občané také seznámeni se Strategickým plánem rozvoje 

obce Hněvotín pro roky 2014–2018 s výhledem do roku 2022. 

                                                   

Poslední plenární zasedání se v roce 2014 konalo 9. prosince. Zde bylo navrženo a 

schváleno složení jednotlivých výborů. 

 

Kontrolní výbor: 

Jozef Novák, Petr Rosmaník, Jana Mlčochová 

 

Finanční výbor: 

Petr Niessner, Lucie Přikrylová, Martin Skácel 

 

Výbor pro výstavbu obce a dopravu: 

Ing.Libor Blaťák, Zdeněk Filip, Milan Horyl, Ing. Jiří Macoun 

 

Výbor pro kulturu, sport a práci se zájmovými složkami: 

Miloslav Antl, Ing. Tomáš Dostál, Mgr. Dana Dostálová, Milan Krejčí, Petr 

Pokorný 

 

Výbor pro životní prostředí a zemědělství: 

Ing. Naděžda Krejčí, Radovan Bajgar, Darja Perůtková 

 

Výbor pro občanské záležitosti: 

MUDr. Pavla Hluší, Mgr. Jana Mádlová, Jitka Ponížilová 
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Výbor pro školství a mládež: 

Ing. Vilém Koníček, Mgr. Radka Dudová 

 

Výbor pro zaměstnanost a služby: 

Roman Piňos, Pavel Perůtka, Jiří Petr 

 

Ve stejném termínu, tedy 10. a 11. října, se v našem senátním obvodě konalo 1. 

kolo voleb do Senátu Parlamentu České republiky. Zájem občanů nebyl příliš 

velký, jen 446 voličů (34,07 %) odevzdalo hlas pro svého kandidáta. Do druhého 

kola tak poslali kandidátku KDU-ČSL MUDr. Alenu Šromovou – 48 hlasů a 

kandidáta za hnutí ANO Ing. Jana Zahradníka – 145 hlasů. 

Ve druhém kole hlasovalo jen 115 občanů. Přesto se po součtu všech hlasů stala 

senátorkou za obvod 66 – Olomouc MUDr. Alena Šromová. 
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VÝSTAVBA V OBCI 
 

I v tomto roce je výčet akcí, které mění tvář obce, velmi bohatý. O každém záměru 

se občané mohli dozvědět na veřejných zasedáních zastupitelstva, jejich dotazy i 

připomínky byly cennými podněty pro další práci, členové zastupitelstva se vždy 

snažili volit taková řešení, která byla k prospěchu všem zúčastněným stranám. 

 

* V lednu pokračovali zaměstnanci obecního úřadu v rekonstrukci prostor 

v kulturním domě.  

 

*  V únoru bylo zhotoveno odvětrávání tělocvičny školy, do místnosti, v níž byl 

původně archív školy, bylo zapojeno centrální vytápění, a byly provedeny další 

drobné opravy. 

 

* V březnu a dubnu se pokračovalo v zateplování budovy školy. Původní termín 

ukončení byl dodatkem ke smlouvě posunut na 31.5. Důvodem byly problémy, 

které se objevily až po zahájení akce. Bylo třeba odstranit vlhkost zdiva v suterénu, 

vybudovat odvod srážkových vod od budovy, odvod splaškových vod z výdejny 

jídla a zavést vzduchotechniku v tělocvičně. Všechny tyto vícepráce samozřejmě 

vedly k navýšení ceny zakázky o 670 079 Kč na celkových 6 721 959 Kč. 

Zastupitelé reagovali také na požadavek občanů, aby byl na boční zdi školní budovy 

zachován původní znak. Technicky to nebylo možné, proto zde byla umístěna 

pískovcová replika, která je velmi zdařilou náhradou a občané to taky ocenili. 

 

* Po zahájení opravy ohradní zdi glorietu Panny Marie se zjistilo, že při poslední 

opravě v roce 2004 byly poztráceny některé střešní prvky – makovice s křížem, 

ohradní ozdobné plechy a další díly. Makovici s křížem se podařilo dohledat 

v kovárně v Domamyslicích u Prostějova, kde byla 10 let uložena. 

 

* Úpravami prošlo i veřejné prostranství na východní straně kostela, kde bude 

zbudována fontánka a prostor s lavičkami. 

 

* Pokračovala 2. etapa instalace veřejného osvětlení v prodloužení Topolanské 

ulice, která se rozrostla o další rodinné domy ve směru na Topolany. 

 

* V kulturním domě byla ukončena úprava jeviště. Nový strop, šatny, úložné 

prostory pro potřeby vystupujících umělců, elektroinstalace a úprava podlahy 

jeviště. 

 
*  Nejdůležitější akcí roku byla určitě rekonstrukce silnice II/570.  

Akce dlouho plánovaná a často odsouvaná. O tom se můžeme přesvědčit i letmým 

pohledem na titulky v Olomouckém deníku, který o záměrech informoval 

následovně: 

24. 6. 2010   Hněvotínem se pojede přes nový rondel  

6. 2. 2011     Obce chtějí ostrůvky zpomalit řidiče, Hněvotín chystá rondel  

23. 1. 2013     Hněvotín se ani letos rondelu nedočká. Nejsou peníze.    

9. 6. 2014       Na průtahu Hněvotínem postaví rondel. Začnou v létě.    

7. 8. 2014       Kruhová křižovatka v Hněvotíně se už rýsuje. Podívejte se.   
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Titulky jsou stručné a výstižné. Trvalo několik let, než se záměr podařilo 

uskutečnit. Doba rekonstrukce a výstavby byla náročná pro všechny, jednalo se o 

dost velká dopravní omezení, která ne všichni přijímali s úplným pochopením, 

majitelé domů a pozemků v bezprostřední blízkosti silnice velmi bedlivě sledovali 

průběh stavby, samozřejmě přibývaly otázky na zastupitele, někdy stížnosti. 

Zastupitelé trpělivě občanům vysvětlovali, co je ještě možné změnit a co naopak 

v projektu již změnit nelze.  

 

21. listopadu byla rekonstruovaná silnice za přítomnosti hejtmana Olomouckého 

kraje Jiřího Rozbořila slavnostně otevřena. Stavbu za více než 40 milionů korun 

zrealizovala firma Eurovia CS, a.s. závod Zlín. Součástí stavby je nová okružní 

křižovatka, přechody pro chodce a místa pro přecházení, autobusové zastávky, 

podélná parkovací stání, úpravy veřejného osvětlení, nové dopravní značení a 

úpravy chodníků a vegetačních ploch. Obec se podílela finanční částkou 6,6 mil. 

Kč. Většina nákladů stavby byla hrazena z Regionálního operačního programu 

Střední Morava. 

 

* Upraveny byly i největší povrchové výtluky, zejména pak na komunikaci vedoucí 

od firmy Mrazírny po firmu Jezírka Banat. 

 

* Zaměstnanci obecního úřadu pokračovali v rekonstrukci bytu v hasičské 

zbrojnici. 

 

* Byl dokončen hydrogeologický vrt na Malém Klupoři. Vzhledem k jeho malé 

vydatnosti (0,4 l/s) vedení obce zvažuje, zda bude zapojen do vodovodního 
systému obce. 
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OBYVATELSTVO 
 

Ve statistice pohybu obyvatel se uvádí, že v prosinci roku 2014 žilo v Hněvotíně 

celkem 1 735 obyvatel, z toho bylo 1 680 s českým a 55 s cizím státním 

občanstvím. V obci žije 706 mužů, 674 žen a 355 dětí, z toho 182 chlapců a 173 

děvčat. 

 

Během tohoto roku se přistěhovalo 54 obyvatel, odstěhovalo se 36, narodilo se 16 

dětí (9 chlapců a 7 holčiček) a zemřelo 10 obyvatel. Nejvíce obyvatel se 

přistěhovalo v dubnu – 19. 

 

Věkový průměr obyvatel je 38,28 let. 

 

Nejčastějšími mužskými jmény jsou Jiří (56), Jan (42), Petr (40), Pavel (36), Michal 

(31), Tomáš (30).  

U žen se nejčastěji opakují jména Jana (45), Marie (36), Lucie (31), Hana (23), 

Michaela (20) a Petra (20) 

Ke dni 2.6.2014 bylo v obci 552 stojích domů a 28 staveb. 

 

Životní jubilea oslavili v tomto roce tito spoluobčané: 

 

93 let     Mária Mlčochová 

91 let     Marie Pytlíčková 

90 let     Marie Studená 

90 let     Růžena Tesařová 

              Milada Čeplová 

              Anna Hanáková 

85 let     Marie Chytilová 

              Linhart Svoboda 

              Miroslav Onderka 

              Radomil Zapletal 

80 let     Josef Macoun 

              František Jurenka 

              Břetislava Březinová 

75 let     Danuše Albrechtová 

              Bohumila Zedková 

              Josef Křížek 

              Vlastimil Kočí 

              Ladislav Hrudník 

              Věra Mačáková 

              Jiřina Poláková 

70 let     Ladislav Slovák 

              Jiří Odložilík 

              Jiří Pavlíček 

              Marie Čechová 

              Jana Mádlová 

              Josef Linhart 
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              Ganna Marshanyk 

              Marta Kořínková 

              Alena Peterová 

              Sidónia Králová 

              Miroslav Čtvrtlík 

              Marie Křížková             

 

Narodili se: 

 

Kvido Rozmahel 

Jakub Šulc 

Martin Pazdera 

Natálie Doubravová 

Marta Kovaříková 

Laura Kovaříková 

Adéla Bušinová 

Monika Psotová 

Sára Dohnalová 

Vincent Werner 

Ludmila Šrámková 

Matyáš Kochrda 

David Krikl 

Jindřich Banasinski 

Karolina Lachmannová 

Filip Kravčík 

 
V roce 2014 zemřeli tito spoluobčané: 

 

Karel Husár                             85 let 

Karel Navrátil 90  

Růžena Srnečková 89 

Bohumil Dosoudil 64 

Emilie Paráková 88 

Leonard Chytil 88 

Vladislav Kabílka 43 

Radomil Ištvánek 66 

František Hanák 70 

Marie Klevarová 87  

 

 

Na závěr této kapitoly uvádím ještě čísla Českého statistického úřadu a vývoji počtu 

obyvatel v České republice. 

Za 1. pololetí roku 2014 se počet obyvatel České republiky zvýšil o 9 200 lidí. 

K aktuálnímu počtu obyvatel 10 521 600 sice přispěl příliv cizinců, ale při bližším 

pohledu se ukazuje, že se „činí“ i Češi. Ze zahraničí se přistěhovalo 22 900 osob, 

vystěhovalo se 14 900. Narodilo se 53 100 dětí, zemřelo 51 800 osob. 
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ŠKOLSTVÍ 
 

Ve školním roce 2013/2014 navštěvovalo Základní školu Hněvotín 149 žáků. 

Ředitelem školy je Mgr. Vladimír Čuka, zástupkyní ředitele Mgr. Vlasta 

Nováková, účetní Milada Bernatová. 

 

Na 1. stupni vyučovaly: 

Mgr. Dana Andrlíková                            Mgr. Ivana Filkászová 

Mgr. Eva Pospíšilová                              Mgr. Jitka Vlčková         

Mgr. Alena Zapletalová 

Mgr. Radmila Linková              speciální pedagog 

Mgr. Veronika Kudelová          asistent pedagoga 

Mgr. Iva Vychodilová               asistent pedagoga 

Bc.   Ivana Prášilová                 asistent pedagoga 

 

Ve školní družině byly vychovatelky: 

Mgr. Kateřina Kuchrýková 

Mgr. Věra Vymlátilová 

 

Na 2. stupni vyučovaly: 

Mgr. Lenka Čuková                   výchovná poradkyně 

Mgr. Heda Kratochvílová 

Mgr. Radka Dudová 

Mgr. Iveta Šutová 

Mgr. Barbora Vrbíková 

 

Členy Školské rady byli v tomto školním roce: 

 

Petr Niessner                           zástupce zřizovatele 

Petr Rosmaník                         zástupce zřizovatele 

Petra Dostalíková                    zástupce rodičů 

Kateřina Mádlová                   zástupce rodičů 

 

Mgr. Alena Zapletalová          zástupce pedagogů 

Mgr. Lenka Čuková                zástupce pedagogů 

 

Ve školní jídelně pracují: 

Ilona Niessnerová                    vedoucí 

Vratislava Procházková           kuchařka 

Zdena Sváková                        kuchařka 

Ida Vojáčková                          kuchařka 

 

O úklid se starali: 

František Stejskal                    školník 

Petra Navrátilová                     uklízečka 

Dana Trbušková                      uklízečka 
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Škola má velmi dobře vybaveny učebny, dokončeno bylo zateplení budovy, 

upraven byl prostor před školou, kde byla zřízena parkoviště. V bývalém archívu 

se dnes nachází místnost pro jednání s rodiči. Archív byl zřízen nově v suterénu  

školy. V průběhu roku byla zprovozněna školní dílna, která opět slouží k výuce 

praktických činností. Do dílny byla také umístěna keramická pec zakoupená 

obecním úřadem. 

 

Ve školní družině trávilo čas celkem 75 dětí. Často pobývaly na hřišti nebo na 

školní zahradě, paní vychovatelky pro ně připravily i různé soutěže, ať vědomostní, 

či zábavné. 

 

Škola nabídla žákům celou řadu kroužků, na jejichž financování se podílel 

zřizovatel, tedy obec Hněvotín. 

 

Od prvního prosincového týdne byl v budově školy instalován kamerový systém, 

který monitoruje dění před hlavním vchodem a dále sleduje vnitřní prostory školy. 

Účelem je zabránit vstupu cizích osob do budovy a ochránit majetek žáků a školy 

a případně zamezit možnému vandalismu ze strany žáků. 

 

Pro svou pedagogickou praxi si školu vybraly dvě studentky Filozofické fakulty 

Univerzity Palackého a jedna studentka speciální pedagogiky Pedagogické fakulty 

UP. 

 

K profesnímu rozvoji pedagogických pracovníků přispěje zapojení do projektu 

Digitálně a interaktivně. Jeho cílem je rozvíjení dovedností a využívání 

informačních a komunikačních technologií ve výuce. 

 

Školní docházku ukončilo 8 žáků, 7 z nich bylo přijato na střední školy s maturitou, 

1 na střední odborné učiliště. Na víceletá gymnázia byli přijati 2 žáci. 

 

Vedení školy se snaží o vybudování dobrého třídního kolektivu. I proto byl pro 

žáky 5. třídy připraven adaptační program na Horní Bečvě, pro zlepšení vztahu 

rodičů a školy byly uspořádány Dílny s rodiči. 

 

Žáci se účastnili řady vědomostních soutěží, do okresního kola Pythagoriády 

postoupil jeden žák 5. ročníku, v soutěži Nejlepší chemik ČR byla úspěšná jedna 

žákyně 9. třídy, která postoupila do 3. kola. 

 

I v tomto školním roce se škola zapojila do sportovních soutěží s okolními 
školami, sama připravila soutěž ve skoku vysokém Vánoční laťku. 

 

Na veřejnosti se děti již tradičně prezentovaly připravenými vystoupeními na 

Setkání důchodců, při předání symbolů obce, na sportovním odpoledni Gladiátor 

obce a dalších. Pedagogičtí pracovníci se spolupodíleli na organizaci Drakiády, 

Rozsvícení vánočního stromu obce, Sletu čarodějnic, Vítání občánků. 

 

Škola i nadále přispívá v rámci projektu Adopce na dálku částkou 5 000 Kč ročně 

indické dívce Pryii. 
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Informace o dění ve škole jsou k dispozici na webových stránkách školy a 
samozřejmě i ve Zpravodaji obce Hněvotín najdeme pravidelné příspěvky. 

 
 

Mateřská škola 
 

V tomto školním roce měla mateřská škola kapacitu 68 dětí. Na úhradu 

neinvestičních nákladů byl stanoven měsíční poplatek 250 Kč. 

 

Složení pedagogického sboru: 

 

Jarmila Dostálová                zástupkyně ředitele pro MŠ a učitelka nejmladšího 

                                             oddělení 

Ilona Vyroubalová               učitelka 

Ivona Vrbíková                    učitelka     

Petra Novotná                      učitelka 

Kateřina Řeháková              učitelka 

 

Provozní zaměstnanci: 

 

Marta Poláková                     školnice 

Pavlína Bernátová                 uklízečka 

 
Pro mimoškolní aktivity nabídlo vedení školy kroužek anglického jazyka, hudebně 

pohybový, sportovně pohybový a keramický. Všechny kroužky byly pro děti 

zdarma. Pedagogickým pracovnicím je na základě dohody hradil obecní úřad. 

Po celý školní rok navštěvovaly děti kulturní pořady v Olomouci, popř. se 

uskutečnily přímo ve školce, ve 2. pololetí jezdily děti lyžovat a také se učily plavat. 

 

31. března se otevřela školka veřejnosti. Na Dni otevřených dveří si mohli zájemci 

prohlédnout třídy, seznámit se s výtvarnými pracemi dětí a v neposlední řadě se i 

inspirovat, jak lze s dětmi „pracovat“ doma. 

V rámci vzdělávacího programu se děti zúčastnily i besedy o knize v místní 

knihovně. 

Při škole pracuje velmi dobře SRPŠ, maminky pomáhaly při všech akcích, 

přicházely s novými nápady. 

V květnu proběhla ve škole 4denní inspekce. V závěrečné zprávě byla školka 

hodnocena velmi dobře. 

Pro předškoláky připravily paní učitelky v červnu malou oslavu a předaly jim 

knihu. 

Činnost školy podporují sponzoři, v tomto roce to byl pan Radim Opletal a firmy 

Wanzl, B.B. Design. 
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Mateřské centrum Beruška 
 

Toto zařízení je k dispozici maminkám na mateřské dovolené, které zde se svými 

dětmi mohou trávit čas každé úterý a čtvrtek dopoledne. 
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ZÁJMOVÉ ORGANIZACE 

 
FC Hněvotín 

 
Od lednové Valné hromady je v čele výboru FC předseda Miroslav Hariň, 

místopředsedou Milan Horyl a sekretářem oddílu Milan Krejčí. Bylo přijato  

25 nových členů oddílu. 

Jarní část soutěží ukončili fotbalisté v první polovině června. Muži obsadili 

v krajském přeboru 11. místo, dorostenci v okresním přeboru 8. místo. Pěkného 

umístění – 2. místo – dosáhli starší žáci. Mladší žáci po vyrovnaných výkonech 

obhájili v tabulce 8. místo. První mistrovskou sezonu zvládli úspěšně starší 

benjamínci, kteří obsadili 3. místo. 

Velmi úspěšný byl tým malé kopané, který s velkou převahou získal titul okresního 

přeborníka. 

Za všemi úspěchy stojí trenéři jednotlivých mužstev, pánové Ivo Lošťák, Michal 

Brančík, Roman Kaštyl, Milan Horyl, David Benko, Rudolf Kaděrka, Pavel 

Dostalík, Jiří Sova a Zdeněk Filip. 

FC již tradičně uspořádal ples a s velkým zápalem se pustili jeho členové i do 

přípravy Zábavného dne pro celou rodinu, který měl podtitul Hněvotín v pohybu. 

21. června bylo možné užít si sportu v nejrůznějších soutěžích – přetahování lanem, 

jízda na nákupním vozíku, hod vajíčkem, ale i nových disciplínách – střelbě 

z paintballových pušek, lidském stolním fotbalu a chůzi na chůdách. Sympatickým 

gestem bylo, že vstupné platili pouze muži. 

 

 

 

Klub seniorů 
 
Členové klubu se setkávali pravidelně jednou za měsíc v klubovně. Kromě těchto 

pravidelných schůzek, při nichž si zazpívají, zavzpomínají, bylo pro ně připraveno 

ve spolupráci s místní organizací Českého červeného kříže několik výletů do 

blízkého i vzdálenějšího okolí  

Popřáli také jubilantům, s panem Jurenkou, který patří mezi zakládající členy 

klubu, oslavili jeho 80. narozeniny. 

 
 
Český červený kříž 
 
V Hněvotíně je v organizaci ČČK 72 členů. Vedoucí paní Jitka Ponížilová 

připravuje pro aktivní členy i ostatní zájemce z obce výlety a zájezdy. Navštívili 

Muzeum řemesel v Letohradě, zámky v Rychnově nad Kněžnou a Častolovicích. 

Vystoupali i na rozhlednu na Kosíři, bohužel si pro mlhu nemohli užít pohledu na 

rozlehlou hanáckou rovinu. 
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Činnost organizace je ale mnohem rozsáhlejší. V tomto roce se mimo jiné zapojili 

do oslav předávání symbolů obce, zajišťují zdravotnickou službu, přispívají dětem 

v mateřské škole na Mikulášský balíček. 

 
Sbor dobrovolných hasičů 
 

Hněvotínská jednotka má 74 členů, z toho je 34 mužů, 15 žen a 25 mladých hasičů 

ve věku 6-14 let. 

 

Výbor pracuje v sedmičlenném složení. Starostou je Petr Krupáš, náměstkem Ing. 

Jozef Novák, velitelem jednotky Lukáš Burďák, mládež má na starosti Ivana 

Kovářová a dalšími členy jsou Josef Studený, Vladimír Lepař a František Piňos. 

 

Mladí hasiči mají dvě družstva, během roku se sešli na mimovíkendových 

schůzkách 91x. Účastnili se soutěžní hry Plamen, nechyběli na soutěži 

všestranných znalostí, požárního útoku a soutěži ve vázání uzlů. 

 

V soutěži O hanáckou sekyrku se 2 týmy zásahové jednotky umístily na 4. a 6. 

místě. 

 

Pro mladé hasiče byla připravena soutěž O hněvotínskou sekyrku, její 3. ročník se 

konal ve dnech 24.-26. října. Účastníci řešili reálné zásahy, přespali v hasičské 

zbrojnici a další den pro ně byla připravena vycházka na Kosíř a školení u 

profesionálních hasičů v Prostějově. Třídenní soutěž byla zakončena vyřešením 

dopravní nehody, záchranou zraněné osoby a závěr patřil závodu hasičské 

všestrannosti.  

 

V listopadu strávili mladí hasiči jeden den při výcviku na vodě v olomouckém 

Aquaparku. 

 

V roce 2014 uspořádali hasiči ples, kácení máje, pivní slavnosti, taneční zábavu a 

sběr železa. Všemi akcemi tak obohatili společenský život v obci.  

Připravili také Mikulášskou nadílku pro mladé hasiče, branný závod s hasičskými 

zásahy, noční vyhledávání ztracených osob. 

 

Členy jednotky můžeme každý týden v pátek vidět před hasičskou zbrojnicí, kdy 

se věnují kontrole a opravám hasičské techniky a probíhají i schůzky mladých 

hasičů. 

 

Vyjížděli ke 14 zásahům, kromě jiného zasahovali při požáru fary 31. 12. 2014. 

 

Obec Hněvotín podle možností finančně SDH podporuje, hasiči na oplátku 

provádějí v obci kácení stromů, údržbu podzemních hydrantů, čerpání vody, 

zajišťují v případě příznivých podmínek kluziště. Starají o techniku (CAS 25 a 

dopravní Avie), při její údržbě a údržbě prostoru u zbrojnice odpracovali 9 400  

brigádnických hodin. Zapojili se i nečlenové. 
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Vlčata 

 
Tento zájmový kroužek pokračoval ve své úspěšné činnosti a stále je o něj velký 

zájem. Proto si vedoucí stanovili maximum pro naplnění skupiny. Ty jsou 

v současnosti dvě – Mladší Vlčata a Starší Vlčata – v každé je 15 dětí. Schůzky 

probíhají každé úterý, přičemž skupiny se po týdnu střídají. 

Vedoucí Stanislav Ošťádal, Luděk Nezhyba a Hana Ošťádalová připravují bohatý 

program. I v tomto roce to byly vědomostní odznaky – Zvěř –savci, Zvěř – ptáci a 

Za mysliveckou kynologií. 

23. prosince se již potřetí Po stopách zlatého prasátka vydalo do přírody na šest 

desítek dětí a rodičů. Cestou odpovídali na zajímavé otázky, zlaté prasátko 

stopovali až do Hněvotínských Skal. V cíli pak ozdobili stromeček pochoutkami 

pro zvířátka, zazpívali si koledy a nechybělo ani teplé občerstvení. 

Děti byly úspěšné i v okresním kole soutěže O zlatou srnčí trofej v Cholině. 

V kategorii 0 získal 1. místo Adam Ošťádal a v kategorii A byl na 1. místě Filip 

Klvaňa. Filip se tak kvalifikoval do národního kola v Trhové Kamenici a obsadil 

krásné 5. místo. Své znalosti potvrdil Filip ještě vítězstvím v Česko – polské  

odborné soutěži pořádané v Drahanovicích. 

 

Vedoucí Stanislav Ošťádal se zapojil do mezinárodního projektu CZ – PL  

spolupráce Příroda kolem nás, jehož realizátorem je Okresní myslivecký spolek 

Olomouc, Českomoravská myslivecká jednota. V rámci tohoto projektu tým 

lektorů uskutečnil přednášky o myslivosti a ochraně přírody. Také ZŠ Hněvotín se 

tohoto projektu zúčastnila. Pan Ošťádal tak mohl i dalším dětem, které do Vlčat 

nechodí, ukázat, jak důležitá myslivost je a jak musíme o přírodu všichni pečovat. 

 

Třebaže mají Vlčata ke schůzkám k dispozici vybavenou novou klubovnu, ráda by 

se scházela hlavně v přírodě. Podle slov vedoucího Ošťádala nemají ale mnoho 

možností. Prakticky jediným místem jsou Hněvotínské Skály, cesta k nim je však  

časově náročnější a zabrala by velkou část schůzky. Otázka řešení této situace je 

náročná, zůstává tedy úkolem pro další období, a především bude třeba ji projednat 

se zastupitelstvem obce. 

 

 

Obecní knihovna 
 
Moderně vybavená obecní knihovna nabídla v roce 2014 své služby celkem 159 

registrovaným čtenářům, kteří si vypůjčili 1 944 knih, mírnou převahu měl počet 

výpůjček krásné literatury – 891, zatímco knih literatury naučné bylo zapůjčeno 

882 kusů. Největší počet čtenářů přišel do knihovny v měsíci říjnu – 89. 

Knihovnice paní Jarmila Dostálová spolupracuje i s vyučujícími základní a 

mateřské školy a pořádá pro děti besedy o knize nebo o spisovateli. V tomto roce 

se tak děti seznámily s Václavem Čtvrtkem, Ivonou Březinovou, Zdeňkem 

Millerem, Astrid Lindgrenovou.  

Díky těmto aktivitám si některé děti odnášely domů přihlášku do knihovny a určitě 

při čtení knihy zažijí krásné chvilky. 
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Farnost Hněvotín 
 

 

Tříkrálová sbírka vynesla v tomto roce 29 147 Kč (v roce 2013 to bylo 32 146 Kč). 

V Olomouckém děkanátu se vybralo celkem 1 189 700 Kč, v celé Olomoucké 

arcidiecézi 21 464 721 Kč a v celé České republice přibližně 82, 6 mil. Kč. 

V pátek 23. května 2014 proběhla Noc kostelů. Byla zahájena večerní mší svatou 

v 17 hodin, poté si zájemci mohli prohlédnout interiér kostela, průvodce jim podal 

výklad k jednotlivým architektonickým prvkům, oltáři, sochám i obrazům svatých. 

Z jindy nepřístupných prostor kostelní věže se návštěvníkům nabídl pohled na 

Hněvotín a na 19. hodinu byla připravena prohlídka podzemí kostela. 

Na večerním koncertu vystoupil mužský pěvecký sbor Nešvera z Olomouce. 

 

13. září se konal Farní dětský den s řadou soutěží a zábavným programem. 

Výuka náboženství probíhala letos na faře. 

 

Při společné bohoslužbě na místním hřbitově bylo vzpomenuto zemřelých. 

Slavnost patrona farního chrámu sv. Leoparda se slavila v neděli 9. listopadu. Při 

mši zpíval chrámový sbor Salve z kostela Panny Marie Sněžné v Olomouci. 

 

V neděli 30. listopadu započala adventní doba, zájemci si v tento den mohli 

zakoupit adventní věnce zhotovené pracovníky Charity. Výtěžek z prodeje byl 

věnován na podporu sirotčince v mongolském Ulánbátaru. 

 

Bohužel v poslední den v roce došlo na faře k požáru, výše způsobené škody se 

odhaduje na půl milionu korun. Příčina se vyšetřuje. 
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FIRMY 
 

Wanzl 
 

V roce 2014 měla firma 255 zaměstnanců. Bylo přijato celkem 75 nových 

zaměstnanců a pracovní poměr ukončilo 25 zaměstnanců. V důsledku zakázek 

firma využila i agenturní zaměstnance.  

I v roce 2014 byla dána možnost zaměstnávat na brigádě děti zaměstnanců firmy, 

využilo jí 28 brigádníků.  

V mnoha ohledech potvrdila firma místo na špičce v rámci skupiny Wanzl. 

Podařilo se vyvinout nový produkt – řízené nápravy – a získat nové zákazníky.  

Společnost podporuje Národní sdružení fenylketonurie a jiných dědičných 

metabolických poruch, činnost Družiny mladých myslivců Vlčata v Hněvotíně, 

finančně přispívá na asistenční služby Spolku Trend vozíčkářů. 

 

Gemo 
 

Tato firma má v katastru obce Hněvotín svůj logistický park. V něm se nachází 

zázemí pro autodopravu, zámečnické a železářské pracoviště, skladovací prostory 

stavebních materiálů, bednicích prvků a staveb. 

Ve společnosti pracuje 55 zaměstnanců. 

 

Everlift 
 

Ve své nabídce má firma prodej, montáž a servis hydraulických nakládacích jeřábů. 

Vyrábí valníky, sklápěče, nosiče kontejnerů, kontejnery, odtahové nástavby. 

 

Jezírka Banat 
 
Tato prodejna je svou velikostí a nabídkou sortimentu jediná svého druhu v České 

republice. Jejich zboží je možno nakoupit i v internetovém obchodě. Základní 

kapitál firmy činí 8 100 000 Kč. 

V roce 2014 uspořádala firma sérii školení pro realizační firmy, její zaměstnanci 

jeli také na zkušenou a pro inspiraci do podobně zaměřených firem v Holandsku a 

Německu. 

 

Kontejnery Müller 
 
Firma, v níž pracuje 9 zaměstnanců, má v nabídce činnosti vše, co souvisí 

s odpadovým hospodářstvím. Zajišťuje odvoz odpadu, zeminy, provádí výkopy 

zeminy pro základy domů, terénní úpravy a další. Vedení firmy je vstřícné 

k požadavkům obecního úřadu v Hněvotíně, spolupráce je na velmi dobré úrovni. 

 
 
 
 



22 

 

 

                                                                                                                                                                                    
 

Údaje o firmách byly čerpány z jejich webových stránek, informace o firmě Wanzl 

pak ze Zpravodaje 13/2014. Údaje o počtu zaměstnanců poskytli jen někteří 

zaměstnavatelé. 
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POČASÍ 
 

Leden 

Na začátku měsíce byly zaznamenány teplotní rekordy, teploty se totiž pohybovaly 

kolem 13˚C, v Holešově ještě 19. ledna ukazoval teploměr 15˚C. Mrazů jsme se 

dočkali až mezi 21. – 30. lednem. V tomto období bylo slunečno s teplotami kolem 

-15˚C. 

 

Únor 

Teploty pohybující se na počátku měsíce těsně nad nulou byly v druhé polovině 

vystřídány teplotami kolem 5˚C. 

 

Březen 

Teploty byly opět dost vysoké, od 6˚C v prvním týdnu až po 16˚C ve druhém týdnu. 

20.3. jsme naměřili dokonce 18˚C. Začaly kvést ovocné stromy. 

 

Duben  

Vysoké teploty 18˚C byly zaznamenány od 1. do 4.dubna. Dočkali jsme se 

aprílového počasí, od 14. do 19.4. pršelo, foukal silný vítr, ranní teploty dosahovaly 

3˚C, odpoledne se vyšplhaly k 15˚C. V závěru měsíce bylo velmi teplo, 18–21˚C. 

 

Květen  

Poměrně teplý začátek měsíce s teplotami kolem 18˚C vystřídalo chladnější 

počasí v období od 14.5. do 18.5. spojené s vytrvalejšími dešti. V Beskydách byl 
vyhlášen 2. stupeň povodňové aktivity. V závěru měsíce se velmi oteplilo, denní 

teploty dosahovaly až 25˚C, dusné počasí přineslo i noční bouřky. 

Tento měsíc byl celosvětově nejteplejším měsícem za celou dobu měření teplot, 

tedy za více než 130 let. Oznámil to Americký národní úřad pro oceán a atmosféru. 

Průměrná teplota na Zemi byla 15,54˚C, tedy o 1,33˚C vyšší, než jaká panovala 

v minulém století. Nejvyšší teploty byly naměřeny nejen na pevnině, ale i 

v oceánech. 

 

Červen 

Příjemné teploty kolem 20˚C na počátku měsíce se v období od 7. do 13.6. změnily 

na vysoké teploty 32˚C a více. Na Plzeňsku naměřili 11. června 35,5˚C. 

 

Červenec 

Kromě krátkého ochlazení ve druhém týdnu jsme si užívali celý měsíc vysokých 

teplot kolem 30˚C doprovázených odpoledními bouřkami. 

 

Srpen 

Po úvodních horkých dnech jsme zaznamenali častější přeháňky a mírnější teploty. 

Prudké lijáky se přehnaly přes Zlínsko a způsobily bleskové záplavy. 

 

Září 

V polovině měsíce se vyskytovaly častější přeháňky. U nás byly mírné, ale na  

Břeclavsku a Vysočině byl vyhlášen 3. stupeň povodňové aktivity. 
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Říjen 

Nebyly zaznamenány žádné výrazné výkyvy v teplotách. 

 

Prosinec 

Ledovka 1. prosince ochromila Česko. Mrznoucí déšť komplikoval dopravu, 

hromadná doprava na mnoha místech zkolabovala, ve vlacích uvázlo asi 100 000 
cestujících, vlaky nabíraly obrovské zpoždění. Na pomoc vyjížděly dieselové 
lokomotivy. I u nás se silnice a chodníky proměnily v klouzačku a lidé se zlobili, 

že cesty nejsou posypané. Pravdou však je, že posyp vůbec nezabíral, zaměstnanci 

OÚ včetně pana starosty dělali, co bylo v jejich silách. Tato kalamita měla v sobě 

ale i trochu kouzla. Pokud jste právě nespěchali do zaměstnání nebo nepotřebovali 

nutně někam dojet v termínu, mohli jste se nechat unést tou ledovou krásou. Na 

větvích stromů se třpytily ledové kapky, oka drátěných oplocení připomínala 

krajku, poštovní schránka před budovou České pošty vypadala jako obrovský 

ledový nanuk. 

V dalších prosincových dnech jsme marně čekali na ochlazení, nebo dokonce sníh. 

Teploty se většinou pohybovaly kolem nuly, o Vánocích jsme naměřili 9ºC. 
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RŮZNÉ 
 

- Společenské události roku byly zahájeny tradičním Novoročním výšlapem do 

Skal. Příležitosti sejít se hned na Nový rok s přáteli, popřát si a zároveň si 

pochutnat na dobrém občerstvení využilo na 300 občanů. 

 

- V únoru se konal již podruhé Pyžamový ples. Premiéru na něm měla taneční 

skupina Baba. Toto taneční uskupení vzniklo spontánně na tradičním setkání 

seniorů. Iniciátorky Jaroslava Dvořáková, Božena Špičáková, Jitka Ponížilová 

a Jana Mlčochová získaly další zájemkyně, a tak se od listopadu scházelo 13 

žen každé pondělí k nacvičování. Premiéra na písničku Decibely lásky dopadla 

na výbornou, následovala další vystoupení na Sousedském posezení ČČK 

v Hněvotíně, na Setkání seniorů. Tady už předvedly Hanáckou besedu. 

Průměrný věk členek je 64 let, skupina má již 16 členek. Za příspěvek od 

obecního úřadu si pořídily kostýmy na vystoupení. Skupinu vede paní Jitka 

Ponížilová. 

 

- 18. února byla na 25. veřejném zasedání zastupitelstva obce schválena obecně 

závazná vyhláška o pravidlech pro pobyt psů na veřejném prostranství a 

vymezení prostoru pro volné pobíhání psů. Vymezen byl prostor za Malým a 

Velkým Válkovem. 

 

- 8. března bylo v zasedací místnosti kulturního domu přivítáno 5 nových 

občánků obce. 4 chlapci a jedna holčička dostali malý dárek, pan starosta popřál 

jim i jejich rodičům do života hodně zdraví a radosti. 

 

- 13. března proběhl další ročník Hněvotínského koštu. Odborné porotě se 

k posouzení sešlo celkem 30 vzorků destilátů. Porota ocenila tyto soutěžící: 

1. místo Miroslav Juřen              – slivovice 2012 

2. místo Jaroslava Dvořáková    – hruškovice 2013 

3. místo Radek Navrátil              – slivovice 2013 

 

Přítomní návštěvníci hodnotili nejlepší vzorek v každé kategorii a výsledky 

byly následující: 

Švestky           Radek Navrátil 

Jiné ovoce       Petr Krupáš ml. a Lubomír Vymazal ml. 

 

Kromě koštu byl pro 95 návštěvníků připraven i bohatý program. Jako mistři 

pekaři se prezentovali starosta obce Jaroslav Dvořák a místostarosta Miloslav 

Antl., kteří upekli 18 výborných valašských frgálů, po kterých se jen zaprášilo. 

Všichni přítomní se velmi dobře bavili, k dobré zábavě přispěla již tradičně 

hudební skupina Mišmaš. 

 

- O účasti v projektu italské vlády v Sierra Leona besedoval v dubnu v kulturním 

domě MUDr. Hynek Fiala. Projekt byl zaměřen na chirurgii horních končetin a 

skupina lékařů provedla ve velmi složitých podmínkách celkem 14 operací.  

 

- Poslední den měsíce dubna patřil tradičnímu Sletu čarodějnic. Letos se však 

poprvé konal na hřišti FC Hněvotín. Hlavními pořadateli byli obecní úřad a 

základní škola. Bohatý program nabízel rytířské souboje, ohňovou show, 
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karaoke a samozřejmě řadu soutěží a her pro děti. Akce se zúčastnilo velké 

množství dětí, rodičů i ostatních občanů Hněvotína. 

 
- 29. května byla na podstavec před budovou základní školy instalována busta 

Jana Ámose Komenského. Vrátila se sem po mnoha letech a její umístění 

završilo práce spojené se zateplováním budovy školy. Škola teď vypadá velmi 

moderně a občané oceňují její vzhled velmi kladně. 

 

- 31. května uspořádali hasiči Kácení máje, v programu vystoupily mažoretky, 

k poslechu hrála hudba pana Pavlíčka a připraveno bylo i bohaté občerstvení. 

 

- 14. června byli slavnostně přivítáni 4 noví občánci – tři chlapci a jedna holčička. 

 

- Pro všechny příznivce sportovního zápolení byla na 21. června připravena na 

hřišti FC Hněvotín soutěž Gladiátor obce. Hned v úvodu však museli pořadatelé 

řešit technický problém – výpadek elektrického proudu, kterým byla celá akce 

ohrožena. Když se zjistilo, že podobně jsou na tom i okolní obce, realizační tým 

rychle zajistil několik elektrocentrál a s mírným zpožděním mohl starosta obce 

Jaroslav Dvořák ve 14.30 celou akci zahájit. Plocha hřiště byla zaplněna 

různými atrakcemi pro děti, na své si přišli i dospělí, kteří si mohli prohlédnout 

mobilní bydlení, motoveterány pana Josefa Mádla a další.  

Do bojů o Gladiátora se přihlásilo sedm šestičlenných týmů. Z vítězství se 

radovali členové týmu Volmutových a Korytářových.  

Hlavním cílem celého odpoledne však bylo posílení soudržnosti mezi lidmi, 

možnost zasportovat si, ale především se pobavit. 

 

- V sobotu 30. srpna se na závod dračích lodí do Skaličky vydala početná 

výprava z Hněvotína. Ti, kteří se rozhodli závodit, byli doprovázeni velkou 

skupinou fanoušků, která svým povzbuzováním určitě přispěla k dobrému 

výkonu soutěžní posádky. Ta po součtu časů ze tří jízd obsadila 21. místo. 

 

- 6. září byly obci Hněvotín slavnostně předány symboly obce – znak, vlajka a 

insignie – navržené heraldikem a vexilologem Mgr. Janem Tejkalem. Autor 

vycházel z historie obce a přihlédl i ke skutečnosti, že obec řadu let používala 

jako svůj symbol pečetní obraz s postavou sv. Linharta se štítkem a radlicí 

s krojidlem. Tohoto motivu se přidržel a obohatil jej o vyjádření obecní tradice 

výroby syrečků. V konečné podobě je tedy ve znaku obce radlice s krojidlem, 

berla a zlatý kotouč představující výrobu syrečků 

Slavnostní akt se konal před obecním úřadem za přítomnosti zastupitelů obce, 

zástupců jednotlivých složek činných v obci, starostů několika okolních obcí a 

senátora za náš volební obvod Karla Korytáře. Ten přečetl rozhodnutí 

Poslanecké sněmovny České republiky o udělení symbolů, což následně 

potvrdil uvázáním stuhy s nápisem Uděleno obci Hněvotín předsedou 

Poslanecké sněmovny ČR dne 26. 8. 2014 na novou obecní vlajku. 

Poté byly symboly vysvěceny panem farářem Krumpolcem. Následovala státní 

hymna a oficiální část zakončilo vystoupení mažoretek ze základní školy. 

Součástí oslav byl bohatý program. V sále kulturního domu se mohli 

návštěvníci seznámit s historií i současným rozvojem Hněvotína, před 

hasičskou zbrojnicí byly nejrůznější atrakce pro děti. 
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Zastupitelé obce se rozhodli v tomto významném dni ocenit členky 

pedagogického sboru Základní školy a Mateřské školy Hněvotín.  

Plaketu Jana Ámose Komenského obdržely: 

• Mgr. Jana Mrkusová, Mgr. Jana Mádlová a Mgr. Jaroslava Bajgarová za 

dlouholetou vynikající pedagogickou práci v ZŠ Hněvotín, 

• Mgr. Vlasta Nováková za dlouholetou vynikající pedagogickou práci a 

rozvoj ZŠ Hněvotín, 

• Mgr. Ivana Filkászová za dlouholetou vynikající pedagogickou práci a 

rozvoj ZŠ Hněvotín, za podíl na výstavbě pavilonu a spolupráci s rodiči 

žáků,  

• Marie Ištvánková a Jarmila Dostálová za dlouholetou vynikající 

pedagogickou práci v MŠ Hněvotín. 

 

Ve 13.30 byla za Velkým Válkovem otevřena Fit stezka Hněvotín. S nápadem 

vybudovat ji u Hněvotína přišli za zastupiteli obce studenti Univerzity 

Palackého Jakub Kriško a Tomáš Macoun. Jejich aktivitu zastupitelé podpořili, 

a tak vznikl projekt, který zájemcům umožňuje pravidelný pohyb na čerstvém 

vzduchu v příjemném prostředí. Velká informační tabule na začátku stezky 

každého návštěvníka seznámí se základními údaji, na jednotlivých stanovištích 

– je jich celkem 14 – jsou pak pokyny, jak na jednotlivých nářadích cvičit.  

Závěr slavnostního dne patřil tanečnímu večeru se skupinou Grant před 

hasičskou zbrojnicí a velkolepému ohňostroji. 

 

Celá akce byla s ohledem na historický význam předání nových symbolů obce 

velmi zdařilá a důstojná. 

 

- 31. října zavítal do naší obce divadelní spolek Za dveřmi z Náměště na Hané. 

Před zaplněným sálem kulturního domu zahrál komedii Bez obřadu. 

 

- Pátek 7. listopadu patřil tradičnímu Setkání důchodců. 

 

- Čas adventu zahájilo 5. prosince Rozsvícení vánočního stromu. Jako každý rok 

byl připraven krátký kulturní program žáků základní školy, u několika stánků 

bylo možné si zakoupit především vánoční výrobky dětí ze základní i mateřské 

školy, fronty se tvořily před stánky s tradičním občerstvením a všichni 

obdivovali slavnostní ohňostroj v závěru svátečního večera. Po něm se mohli 

zájemci přesunout do sálu kulturního domu na taneční zábavu. 

 

- V tanečním duchu pokračovali i hasiči, kteří uspořádali 20. prosince v sále 

kulturního domu zábavu se skupinou Sax Rock. 

 

 

- Silvestrovský večer byl nečekaně narušen hasičskými sirénami před 19 

hodinou. V této době došlo k požáru ve skladu na faře. Na místo přijeli 

profesionální hasiči z Olomouce a dobrovolní hasiči z Hněvotína a Olšan. Požár 

poškodil stavební konstrukce, fasádu a zaparkované osobní vozidlo. Výše 

škody byla předběžně vyčíslena na půl milionu korun. Příčinou požáru byla 

pravděpodobně vhozená zábavná pyrotechnika. 
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- Na závěr kalendářního roku připravili zastupitelé obce společně se zájmovými 

organizacemi společenský večer Silvestr 2014 aneb Konec roku na vodě. 

 

Slavnostní půlnoční ohňostroj uzavřel rok 2014. 
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SEZNAM PŘÍLOH 

 

1.Sada hlasovacích lístků pro volby do Evropského parlamentu konané ve dnech  

   23. a 24. května 2014. 

 

2. Kandidátní listina hnutí Za další rozvoj obce  

 

3. Propagační materiály – Pyžamový ples 

                                          Pozvánka na zábavné odpoledne Gladiátor obce 

                                          Pozvánka na slavnostní předání symbolů obce 

                                          Plakáty na divadelní představení Rozpaky zubaře           

                                          Svatopluka s Bez obřadu 

 

4. Zpravodaj Sdružení Čechů z Volyně a jejich přátel 5/2014 

 

5. Zápis o výsledku voleb do zastupitelstva obce 

 

6. Statistika pohybu obyvatel –Věkové složení obce 

                                                  Narození 

                                                  Věková struktura obyvatel 

                                                  Jubilea 

 

 

Pozn. Přílohy uloženy v archivu Obecního úřadu Hněvotín 
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ZÁVĚR 
 
Zápis za rok 2014 obsahuje 31 listů. 

 

 

Ke kontrole byl odeslán dne 4. srpna 2015. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápis byl schválen starostou obce dne 17. září 2015. 
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